
Dagsorden Bestyrelsesmøde d 3 dec 2021  

Sted: Fælleshuset Karre 81 i Aarhus C.  
Indgang gennem porten Wilstersgade 8, 8000 Aarhus C. Gå ind midt i karreen og find det blå hus, 
mødet er på første sal.  
Cykelparkering inde ved huset. Bil parkering muligt i gaderne omkring men husk betaling med app 
(se skilte for info når du parkerer).  
Tvivl: ring Lars Henrik på 31598777  
Deltagere:  
  
Afbud: Michael Smærup, Nana og Line   
Tidsplan og dagsordenspunkter.  
 
Ankomst og morgenmad fra 8.45-9.00  
 
9.00-9.05 Punkt 1: Velkommen, valg af ordstyrer godkendelse af dagsorden og punkter til 
eventuelt.   
Sanne byder velkommen og byder også velkommen til de nye medlemmer af bestyrelsen. 
Dagsordenen godkendes og Mette vælges som ordstyrer.   
 
9.05-9.20 Punkt 2: Særlig velkommen til de nye i bestyrelsen. I dag deltager Christian Madsen, 
valgt for TR, Michael Christensen, valgt for SU og Martin Johansen, valgt til suppleant til 
regionsbestyrelsen (indtræder snart for Nana).    
Bestyrelsen præsenterer sig for hinanden med navn, arbejdssted, evt politiske tillidsposter, bopæl 
og hvad man ellers synes er relevant.  
  
9.20-10.00 Punkt 3: Spørgeskemaundersøgelsen   
Indstilling: Bestyrelsen bedes diskuterer oplægget til medlemsundersøgelsen, komme med forslag 
til rettelser og godkende den til udsendelse.  
Beskrivelse: Medlemsundersøgelsen præsenteres af Lars Henrik. Der er den 27 nov udsendt et 
link fra Lars Henrik. https://surveyhero.com/c/pwhmphsp  
På bestyrelsesmødet d 7 okt, diskuterede bestyrelsen kommende medlemsarrangementer i 
Region Midt og i den forbindelse fik Lars Henrik og Michael S den opgave, at lave en 
medlemsundersøgelse angående oplæg. På bestyrelsens virtuelle møde d 1 nov, 
punkt 4 ”Medlemsundersøgelse omkring arrangementer Region Midtjylland”, konfirmerede 
bestyrelsen at undersøgelsen skulle indeholde:  
-hvordan fremtidige arrangementer skal afholdes og hvilke emner som medlemmerne finder 
interessante og hvad der skal holdes medlemsarrangementer om.     
Det har nu resulteret i det spørgeskema bestyrelsen har fået tilsendt.  
Bestyrelsen bedes på baggrund af ovenstående diskuterer oplægget til medlemsundersøgelsen, 
komme med forslag til rettelser og godkende den til udsendelse  
Efter en eventuel godkendelse vil udsendelsen af spørgeskemaundersøgelsen blive foretaget af 
Danske Fysioterapeuters sekretariat.  
  
Lars Henrik holder oplægget og bestyrelsen konkluderer at der skal arbejdes videre med 
spørgeskemaet. Bestyrelsen konkluderede at spørgeskemaet udelukkende skal dreje som om 

medlemmernes ønsker til arrangementer, tidspunkter for disse, Regionsbestyrelsens mulighed 

for at kontakte medlemmet mest optimalt, altså hvilke forum skal vi bruge (Sociale medier, 

nyhedsbrev, mail. Derudover blev bestyrelsen enige om at lave en konkurrence hvor vi udlover 

billetter til regionens fagfestival, blandt de som svarer på spørgeskemaet.  
  
 
 

https://surveyhero.com/c/pwhmphsp


10.00-10.30 Punkt 4 Forretningsorden   
Indstilling: Diskussion og godkendelse af Danske Fysioterapeuter Region Midtjyllands 
forretningsorden  
Beskrivelse: Forretningsordenen er vedlagt som bilag(bilag 1). Der kan naturligvis fortsat 
fremsættes ønsker til ændringer.   
Punktet er kommet op igen efter at bestyrelsen har diskuteret den ved de forgangene møder. Der 
er en enkelt rettelse til den udsendte udgave. Mødekalenderen vedtaget årligt, én gang om 
året. Forretningsordenen er godkendt af bestyrelsen. Og den vilnu  blive lagt på hjemmesiden. Bestyrelsen 
bliver enige om, at det er hensigtsmæssigt om bestyrelsen konstituerer sig med en stedfortræder for 
regionsformanden, hvis denne har forfald på sig 2 følgende møde i hovedbestyrelsen.   

 
10.30-10.45 Pause  
 
10.45-11.45: Punkt 5: Bestyrelsens deltagelse i Fagkongres 2022   
Indstilling: Bestyrelsen bedes diskuterer og beslutte under hvilke omstændigheder bestyrelsen skal 
deltage i Danske Fysioterapeuters Fagkongres 2022.  
Beskrivelse: På sidste møde diskuterede bestyrelsen under hvilke omstændigheder bestyrelsen 
skulle deltage i fagkongres 2022. Der var vedlagt et budget over deltagelse uden tabt 
arbejdsfortjeneste samt betalt transport. Bestyrelsen ønskede et budget over deltagelse MED tabt 
arbejdsfortjeneste samt transport. Dette er nu udarbejdet og vedlagt som bilag(bilag 2). Som 
tidligere beskrevet har vi ca 88.000 kr til overs fra Generalforsamlingen i forhold til budgettet, samt 
15.000 kr til overs i forhold til buget for fagstafet. På baggrund af henvendelser fra 
bestyrelsesmedlemmer er der lavet en rundspørge til de andre regioner ang vilkår for deltagelse i 
Fagkongres og Folkemøde:  
Region Nord: Deltager ikke i nogle af delene på vegne af bestyrelsen.  
Region Sjælland: Deltager ikke i Fagkongres på vegne af bestyrelsen. Her blev det på 
bestyrelsesmøde besluttet at overskuddet fra generalforsamlingen samt andre budgetoverskud 
skulle gå til at øge antallet af medlemsarrangementer. Der er blevet talt om deltagelse i folkemøde 
2022. Dette bliver så i stedet for det årlige seminar.  
Region Hovedstaden: Har ikke svaret.  
Region Syd: Deltager i begge dele. Regionsformand i Syd skriver om deltagelsesvilkår:  
Her i de sydlige himmelstrøg er det besluttet, at deltage i både Fagkongres og Folkemøde. Til 
gengæld holdes der ikke et to-dags seminar i efteråret.  
Min indstilling er at bestyrelsen ikke får frikøb i fuldt omfang, og det er deres bidrag for deltage i 
begge arrangementer.   
Fagfestival betales deltagergebyr og fest. Overnatning privat eller på billigt hotel.  
Folkemøde betales transport og færgebilletter, men der er naturligvis samkørsel. Frokost betales af 
egen lomme.   
Vi har fundet et billigt overnatningssted via familie til et RB-medlem.  
På baggrund af dette samt bilag, skal bestyrelsen beslutte under hvilke omstændigheder 
bestyrelsen skal deltage i fagkongres 2022.  
Bestyrelsen vælger at man ikke får refundering for tabt arbejdsfortjeneste i forbindelse med 
fagkongressen.   
Deltagergebyr(earlybird), festmiddag, transport, shuttleservice mellem Odense centrum og 
kongrescentret og to overnatninger betales af regionen. En nærmere forventningsafstemning af 

formålet for bestyrelsens deltagelse i fagkongressen vedtages på det kommende 

bestyrelsesmøde. 
 

  
Punkt 6: Konstituering af stedfortræder i hovedbestyrelsen  
Agnes H stiller sig til rådighed og vælges af bestyrelsen.   
 
 



 
11.45-12.05 Punkt 7 Orientering angående formandsvalg i Danske Fysioterapeuter foråret 2022  
Indstilling: Bestyrelsen bedes tage orienteringen til efterretning, samt diskuterer eventuelle 
regionale snitflader.  
Beskrivelse: Bestyrelsen får en orientering i tidsplanen for det kommende formandsvalg, samt 
eventuelle regionale forhold der vil være væsentlige at være opmærksomme på.  
Formandsvalget bliver skudt i gang den første januar 2022, derefter vil der være valg-
arrangementer i januar og afstemning i februar. Hvis der er mere end 2 kandidater og ingen får 
over 50 % af stemmerne i første omgang, skal der foretages en valghandling 2. Denne vil løbe fra 
primo februar til primo marts. Valgperioden for den nye formand starter 1 april 2022. Det skal 
diskuteres i hovedbestyrelsen hvordan debatterne skal afholdes.   
  
12.05-12.15 Punkt 8 Fagfestival Region Midt  
Indstilling: Bestyrelsen bedes godkende at formanden eftersøger nye medlemmer til 
arrangementsgruppen for fagfestivalen i Region Midt via sociale medier samt blive enige om hvem 
der skal repræsenterer bestyrelsen ind i arrangementsgruppen.  
Beskrivelse: Som aftalt på sidste møde har formanden spurgt den tidligere arrangementsgruppe 
om du har lyst til et genoptaget arbejdet. Der er kommet positive tilbagemeldinger fra Anne Mette 
Sommer Karlsson samt Jonna Brandt. Tidligere deltagere fra bestyrelsen er Vita samt Agnes E 
som er udtrådt af bestyrelsen. Lars Henrik har tidligere meldt sig og deltaget via opslag på sociale 
medier.    
Bestyrelsen finder det tilfredsstillende at der er folk der har stillet sig til rådighed. Michael Smærup 
har også tilkendegivet at han vil være med i gruppen. Formanden laver en mailgruppe og bringer 
deltagerne sammen på den måde.   
  
12.15-13.00 Frokost  
 
13.00 -13.45 Punkt 9. Politisk dialogmøde i Region Midtjylland. Oplæg til inspiration ved Tine 
Nielsen, Regionsformand Region Hovedstaden.  
Indstilling: Bestyrelsen bedes tage Tine Nielsens oplæg til efterretning samt diskuterer, hvordan vi 
kan få startet en eventuelt proces med at arrangerer et politisk dialogmøde i Region Midt.    
Beskrivelse: Som inspiration til fremtidens medlemsarrangementer i Region Midt har bestyrelsen 
tidligere talt om andre arrangementer end dem med fagligt indhold. Et ønske har været at lave et 
arrangement med fagpolitisk indhold. Fx har der være tale om fremtidens fysioterapeutiske 
arbejdsmarked som temadrøftelse. Tine Nielsen deltager virtuelt som inspiration til at starte 
processen, da regionsbestyrelsen i hovedstaden har erfaringer med dialogmøder. Er det en idé der 
skal udvikles på, følges op på det næstkommende bestyrelsesmøde.  
Tine Nielsen fortæller om den måde hvorpå man har afholdt medlemsarrangementer på i 
hovedstaden og hvordan man kom frem til den måde at aktivere medlemmerne på.  
Fokuspunkter: Fremadskuende emner, alment gyldig emne(noget der vedrører alle medlemmer), 
inddragende proces, et produkt som afslutning, efterformidling, eksterne oplægsholdere og gode 
facilitatorer, et godt sted, en god afslutning evt fællesspisning.   
Bestyrelsen vil prøve at se på, om man kan lave nogle anderledes arrangementer et par gange, for 
bedre at komme i kontakt med medlemmerne og får aktiveret medlemmerne til at være med i den 
politiske dialog. Bestyrelsen vil komme det nærmere på næste møde.   
   
13.45-14.20 Punkt 10 Bestyrelsesseminar 2022  
Indstilling: Bestyrelsen bedes beslutte hvilke temaer der skal diskuteres på vores kommende 
seminar d 7-8 januar 2022.  
Beskrivelse: På bestyrelsesseminar er det muligt at gå i dybden med forskellige emner. Normalt 
mødes vi ved 9 tiden fredag og afslutter med frokost to go, lørdag kl ca 12. Der er booket lokaler 
samt overnatning på Skanderborg Park, Skovsvinget 10, 8660 Skanderborg. Der udbetales tabt 
arbejdsfortjeneste for fredag, for den halve lørdag udbetales der ikke tabt arbejdsfortjeneste.  



Der er meldt følgende emner ind:  
1. Opfølgning på regionsbestyrelseskonferencen og forslag til drøftelse af regionens strategi 
for det politiske arbejde i den kommende periode  

a. Regionens særlige udfordringer og muligheder  
b. Særlige samarbejdspartnere  

2. Opfølgning på TR-årskonference og forslag til drøftelse af vores strategi for kobling til TR-
råd og til TR-arbejdet i foreningen  
3. Opfølgning på dialogmøde mellem HB og de faglige selskaber. Kort orientering ved Sanne 
og Lars Henrik, samt forslag til drøftelse af strategi for samarbejde mellem forening faglige og 
politiske ben i regionen  

  

  

Desuden kan det overvejes om vi kan søge inspiration i Danske Fysioterapeuters strategi og 
vision, mission og værdier for at sætte retning for bestyrelsesarbejde i den kommende 
bestyrelsesperiode.  
  

https://www.fysio.dk/om-os/hvem-er-vi/strategi  
https://www.fysio.dk/om-os/hvem-er-vi/vision-mission-og-vardier  
  
  
Der er flere ideer til hvad der skal snakkes om på seminaret. Blandt andet bestyrelsens ansigt 
udadtil, samt hvem der er blevet valgt til kommunal- og regionsrådsvalgene samt hvem der er endt 
på de forskellige poster i KL og danske regioner. Der burde også være en runde nu når der er en 
ny bestyrelse om, hvad folk gerne vil i bestyrelsen. Samt evaluering over bestyrelsens indsats 
under kommunal- og regionsrådsvalget.   
 
14.20-14.30 Pause Kaffe og kage  
 
14.30-15.15 Punkt 11 Erfarings oplæg vedrørende det fysioterapeutiske arbejdsmarked i 
socialpsykiatri og mentalt handicap området. v/ Martin Johansen  
  
Indstilling: Bestyrelsen bedes tage oplægget til efterretning og diskuterer om det kalder på politiske 
tiltag i regionsbestyrelsens arbejde.  
Beskrivelse: For at udbrede bestyrelsens kendskab til det fysioterapeutiske arbejdsmarked, både 
det nuværende og det fremtidige kommer Martin Johansen med ovennævnte oplæg.  
Martin holder oplæg om socialpsykiatrien og mentalt handicapområdet. Martin er selv ansat som 
fysioterapeut på et bosted hvor beboerne hører inde under dette område. Martin forklarer om 
arbejdsgangene og de særlige fys-faglige kompetencer der kommer i spil i arbejdet. Det man har 
opnået i Holstebro kommune hvor Martin arbejder, er at man nu kigger på om de fysioterapeutiske 
kompetencer kan bruges flere steder i socialpsykiatrien og på mentalt handicapområdet.   
  
15.15-15.25 Punkt 12 Orientering fra TR og SU  
Micaheler nyvalgt medlem så har ikke så meget at berette om, men der har dog været 
årskonference for praktiserende fysioterapeuter hvor man har diskuteret de økonomiske rammer.   
TR har haft årskonference som var velbesøgt.   
  
15.25-15.35 Punkt 13 Orientering fra HB  
HB har afholdt konference hvor der var en række oplæg.   
  
15.35-15.40 Punkt 14 Orientering fra bestyrelsesmedlemmer  
  
15.40-15.45 Punkt 15 Formidling  

https://www.fysio.dk/om-os/hvem-er-vi/strategi
https://www.fysio.dk/om-os/hvem-er-vi/vision-mission-og-vardier


Vi byder velkommen til de nye bestyrelsesmedlemmer. Der er lavet en arbejdsgruppe i forbindelse 
med fagfestivalen. Vi har besluttet at bestyrelsesmedlemmerne kan være med 
til fagkongressen. Fagfestival sat i søen og arbejdsgruppe nedsat. Vi har også fået et oplæg om 
fysioterapeutisk arbejdsmarked.  Så afsluttede vi med et socialt arrangement.   
  
  
15.45-15.50 Punkt 16 Evt  
Intet at berette   
  
15.50-16.00 Punkt 17 Evaluering af dagens møde.   
Indstilling: Bestyrelsen bedes drøfte dagens møde.   
Beskrivelse: Bestyrelsen bedes drøfte følgende: Har dagsordenen været relevant, har tidsplanen 
været passende(tid afsat til punkter, pauser osv), har vi fået konkluderet på dagens punkter, andre 
ting?  
Bestyrelsen er glade for dagens møde. Mange gode og vigtige punkter med en stor bredde.  
  
Hurtig afgang til AROS, hvor vores rundvisning starter kl 16:30 i garderoben på AROS. Det tager 
16 min at gå, 7 min på cykel fra Wilstergade ifølge google maps ;-) Rundvisningen tager 1 time.  
Efterfølgende middag kl 18 på AmoRoma, Vestergade 60 i Aarhus.  
    
     
  
 


